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Po předčasných volbách a koaličních jednáních ohledně sestavení nové vlády a 
ustanovení Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se poprvé sešli představitelé 
obou odborových centrál s předsedou sociální demokracie panem Sobotkou. 
Byly nám sděleny zásadní informace o probíhajících jednáních o sestavení nové 
vlády a prioritách, na které klade ČSSD důraz. Základem celého procesu 
v současnosti je i příprava programového prohlášení, se kterým by měla vláda 
předstoupit před Poslaneckou sněmovnu. 

Následně jsme informovali celé vedení sociální demokracie o prioritách odborů 
a připomínkách, na které klademe důraz. Velice silně jsme apelovali na to, aby 
se jednání o sestavení vlády zbytečně neprotahovala a vláda byla ustavena v co 
nejkratším časovém období. Zejména v zájmu zvýšení důvěryhodnosti České 
republiky je zapotřebí schválit státní rozpočet na rok 2014 co nejdříve. 

Myslíme si, že zbytečné „hrátky“ není třeba občanům předvádět, ale je třeba 
opravdu jednat a pracovat ve prospěch občanů, kteří těmto stranám dali ve 
volbách důvěru. 

 Dále jsme seznámili pana předsedu ČSSD s velice svízelnou finanční situací 
nemocnic a celého zdravotnictví s tím, že bychom přivítali dofinancování 
zdravotnictví ještě v letošním roce. Jako velice důležitý  jsme přednesli návrh na 
sloučení zdravotních pojišťoven do dvou až tří subjektů v České republice, 
protože jsme přesvědčeni, že současné jejich množství zbytečně odčerpává ze 
systému finanční  prostředky. 

Další náš návrh směřoval do oblasti vyhlašování minimální mzdy v ČR.  
Preferujeme stabilní pravidelné zvyšování minimální mzdy minimálně o částku 
500 Kč po celé volební období. Současně jsme konstatovali, že jsme si vědomi 
toho, že sazbu minimální mzdy vyšší jak 700,- Kč by většina malých firem 
nemusela ekonomicky ustát a mohla by je dostat do finančních problémů. 

Pokud jde o důchodový systém -  jednoznačně požadujeme zlikvidovat druhý 
důchodový pilíř. Upozornili jsme také, že preferujeme, aby zaměstnanci 
nemuseli sami přispívat do třetího pilíře, pokud bude dohodnut v rámci 
kolektivního vyjednávání příspěvek zaměstnavatele na důchodové připojištění 
jako benefit. Jsme přesvědčeni, že by bohatě stačilo, aby prostředky do třetího 



důchodového pilíře poskytoval jenom zaměstnavatel, což by celý systém 
důchodového připojištění ještě více zatraktivnilo. 

Jako další z důležitých bodů jsme požadovali, aby ČSSD podnikla veškeré kroky 
k odložení účinnosti novely Občanského zákoníku o jeden rok. Už v současnosti, 
ještě před jeho účinností, jsou k této normě od odborné veřejnosti velké 
výhrady a po zkušenostech, které zažívala ČR s různými registry, např. s 
registry motorových vozidel, si občané nezaslouží, aby na nich čeští politici 
prováděli takovéto experimenty. 

Současně jsme informovali vedení ČSSD, aby se v programovém prohlášení 
jasně deklarovalo, jak bude vláda postupovat k prolomení limitů 
v Severočeském kraji, a jasně bylo řečeno, zda vláda podpoří či nepodpoří 
dostavbu Jaderné elektrárny Temelín. 

V rámci dopravní situace jsme požadovali stanovit jasnou politiku v dopravní 
infrastruktuře a na železnici. Současně jsme upozornili, že je třeba urychleně 
řešit státní podnik Cargo, který se dostal do velmi špatné ekonomické situace. 

Na závěr jsme ještě upozornili na velkou disharmonii v daňové politice mezi 
zaměstnanci a OSVČ a požadujeme, aby pro OSVČ byla stanovena paušální 
minimální daň ve výši 1 000 Kč měsíčně. 

 


